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Simant 
werkt
Samen zorgen voor het beste onderwijs, in 
verbinding met elkaar én onze omgeving. 
Dat is waar Simant voor staat. Binnen 
Simant heeft elke school zijn eigen kleur, 
cultuur en werkwijze. Ik ben trots als ik zie 
hoe we elkaar vanuit die veelkleurigheid 
versterken. Door kennis en ervaring te 
delen en samenwerking te zoeken. Altijd 
gedreven om leerlingen en medewerkers 
tot bloei te laten komen.  

In dit magazine brengen we verhalen van 
de scholen van Simant 
samen. Verhalen 
waardoor je 
de andere 
scholen beter 
leert kennen 
en wellicht 
geïnspireerd 
raakt. Er zijn 
meer verhalen 
dan dit magazine 
pagina’s telt. Daar zijn 
we ons van bewust. Van 
elke school zijn er collega’s betrokken bij 
het maken van dit magazine. Uit meerdere 
A4-tjes met waardevolle ideeën kozen zij 
de artikelen die je in dit blad leest. Het 
geeft je een inkijkje in de scholen, het 
bestuursbureau en mooie samenwerkingen 
en initiatieven die er al zijn binnen onze 
stichting.  

Ik wens je veel leesplezier toe bij het lezen 
van dit magazine!  

Mark VrolijkMark Vrolijk
Voorzitter college van bestuur Simant

VOOR KANSRIJK ONDERWIJS

C O L U M N

De juiste plek 
voor Sil04

Colofon
Simant Werkt is een uitgave van Stichting Simant. Het 
magazine is met veel zorg en aandacht samengesteld 
om medewerkers te informeren en inspireren. De 
redactie waardeert melding van eventuele onvolko-
menheden, maar is hiervoor niet aansprakelijk. Wil je 
een artikel delen of ergens anders publiceren? Neem 
dan gerust contact op met de redactie; we denken
graag met je mee! 

Datum: december 2024 
Fotografie: Harriet ten Hoopen Fotografie, Daniël 
Wenzel Fotografie, Simant  
Tekst & ontwerp: Vonc Communicatie. Lijntekeningen 
pagina 17: Leon Krikke, Esty Visser en Carmen de Rue 
(leerlingen Stellingwerf College) 
Drukwerk: Van der Eems | Oplage: 800 exemplaren 
Redactieraad: Arnold Otten (RSG Tromp Meesters, 
Stationsstraat), René Venema (Linde College), Feico 
Wiersma (SG Eekeringe), Esther Pepernoot (Stellingwerf 
College), Paul van den Bergh (RSG Tromp Meester, 
Lijsterbesstraat), Margo Hankel (RSG Tromp Meesters 
Stationsstraat), Ellen Runtuwene (VO Steenwijkerland), 
Janita Last (bestuursbureau) en José van Veen 
(bestuursbureau).
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De juiste plek voor SilDe juiste plek voor Sil
K L A S L O K A A L

School was geen feest voor Sil. Zijn stage bij de NoordWestGroep 
was dat wél. Als pro-PLUS-leerling voelde hij zich daar  
helemaal thuis. Hij mocht blijven en kreeg een contract.  

“Sil is hier echt op zijn plek.”

Leerlingen van het praktijkonderwijs (pro- en 
pro-PLUS) krijgen aan RSG Stationsstraat les in 
kleine klassen. “Pro- en pro-PLUS-leerlingen zijn 
doeners”, zegt stagebegeleider Wilma Groen.  
“Vanaf het derde jaar lopen ze stage bij Noord-
WestGroep, het arbeidsontwikkelbedrijf van 
Steenwijkerland. Daar beginnen we met het aan-
leren van werknemersvaardigheden, zoals op tijd 
komen. Bij de een lukt dit sneller dan bij de ander.” 

Toewerken naar uitstroom
Zitten de werknemersvaardigheden erin? Dan 
gaan de leerlingen naar de afdeling, waar ze vooral 
productiewerk doen. “Ze krijgen dan steeds meer 
praktijk en steeds minder onderwijs. Zo werken 
we toe naar uitstroom”, zegt Wilma. Die uitstroom 
kan naar NoordWestGroep zijn, maar ook naar 
een ander bedrijf. Sil mocht bij de NoordWest-
Groep blijven en kreeg in januari 2024 een 
contract.

Stapje harder
Wilma: “Sil is geen theoriejongen die voor een 
schooldiploma gaat. Ook al was hij pas 17, hij past 
precies bij de NoordWestGroep en zit fantastisch 
op zijn plek. Jongens als Sil hebben we nodig in 

de maatschappij. Daar loop ik graag een stapje 
harder voor. Sil in de eerste klas en Sil nu, dat is 
een wereld van verschil. Bij hem staat de turbo 
altijd aan, maar hij heeft geleerd te wachten als 
anderen niet zo snel zijn. Als ik zie hoe hij zich 
ontwikkeld heeft, word ik blij, mijn werk is zo 
dankbaar!”

Goede samenwerking
Wilma werkt wekelijks tweeënhalve dag op loca-
tie bij NoordWestGroep. Daardoor zijn de lijntjes 
kort. “Ons type leerling past bij NoordWestGroep, 
dat maakt de samenwerking zo goed. Het is een 
fantastisch bedrijf, je moet gewoon eens komen 
kijken. Verder is de onderlinge samenwerking 
gebaat bij communicatie, geduld en begrip.  
Dat geldt ook richting de leerlingen:  
werken aan de relatie is altijd super-
belangrijk.” 
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'Jongens als Sil 'Jongens als Sil 
hebben we nodig hebben we nodig 

in de maatschappij'in de maatschappij'
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Sil over Sil
“Werken vind ik heel leuk. School vond ik sowieso niks. 

Ik ben geen denker, ik ben liever bezig. Mijn werk is 
heel afwisselend. Ik zet pvc-buizen in elkaar en maak 

welkomstpakketjes voor vakantieparken. Of ik rijd met 
de pompwagen om kratten te stapelen. Door pro-PLUS 
en mijn stage ben ik wel veranderd. Ik ontplof niet meer 

zo snel en ben rustiger. Ik doe aan atletiek en 
hardlopen, dat is ook fijn.” 
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HelmaHelma
'Het kost tijd om 

een goede docent
te worden' 

Eén kleine prins Eén kleine prins 
voor twee scholen

6

Twee docenten, hetzelfde vak (Frans), andere school. 
Waarin verschilt hun aanpak? Hoe werken ze samen? 

Toen ze elkaar twee jaar geleden voor het eerst ontmoetten, 
bleek dat ze hetzelfde belangrijk vinden in hun lessen: zo 
veel mogelijk variatie. “Ik wissel de vaardigheden spreken, 
lezen en luisteren af én gebruik de lessen om bijvoorbeeld 
samen een boek te lezen”, vertelt Rinske.” Maddie vult aan: 
“In de bovenbouw kijken we ook filmpjes in de klas, dat 
spreekt de leerlingen vaak aan.”  

De secties Frans van beide scholen zochten elkaar kort 
na de bestuurlijke fusie op. “We wilden we weleens ‘bij 
de buren kijken’”, glimlacht Maddie. “Hoe gaan zij met 
de leermethode om? Wat doen ze nog meer? Jij vertelde 
toen over je ervaring met een Frans theatergezelschap.” 
Rinske knikt: “Met bovenbouwleerlingen zag ik al eens in 

Amsterdam een voorstelling van hen. Nu kwamen ze naar 
Nederland met ‘Le petit prince’, naar het beroemde boek. 
Wij dachten allebei: wat zou het leuk zou zijn om hen naar 
het noorden te halen!” 

Dat lukte: in februari van dit jaar kwam ‘Le petit prince’ naar 
het Stellingwerf College. Leerlingen van het Linde College 
kwamen met een bus naar Oosterwolde. “Alle leerlingen 
vonden het leuk om nieuwe gezichten te zien en eens op 
een andere manier met het vak bezig te zijn”, aldus Maddie. 
“De reacties op de voorstelling waren positief”, vult Rinske 
aan. “Samen zo’n voorstelling inkopen is natuurlijk ook 
goedkoper. Wie weet kunnen we dit soort dingen vaker 
doen!” 

J O U W  L E S ,  M I J N  L E S

Stellingwerf College

Linde College

MaddieMaddie RinskeRinske
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HelmaHelma
'Het kost tijd om 

een goede docent
te worden' 

Hoe bood de school jou ondersteuning?
Helma: “Wat ik heel fijn vond is het starterscollectief voor 
beginnende docenten. Ook doe je in het begin het mentoraat 
samen met een ervaren collega. Op het Linde College start je 
namelijk direct als mentor, dus ik heb veel steun gehad aan mijn 
co-mentor. Verder denk ik dat je als beginnende docent jezelf 
echt de tijd moet gunnen. Zoek ook hulp als je het even niet 
weet; dan is er veel mogelijk.” 
Jackie: “Mijn ervaring is dat ik hier alle ruimte en 
mogelijkheden krijg. Dat is fantastisch. Ik heb ook altijd 
volledige medewerking gehad om mijn opleiding te doen.” 

JackieJackie
'Ik krijg hier 
alle ruimte'

Simant wil startende docenten ondersteunen om een 
goede start te maken in het onderwijs. Op elke school 
werken schoolopleiders om dit proces te begeleiden. 
De schoolopleiders vertegenwoordigen Simant in de 
opleidingsscholen Noordermarke en Frosk. 

Linde College

Nieuwe carrière in het onderwijs
 Jackie en Helma waagden de sprong

Waarom koos je voor het onderwijs?
Helma: “Via mijn toenmalige werk kon ik een cursus 
conversatie Duits doen. Daar hoorde ik over het lerarentekort. 
Dat plantte een zaadje, want ik wilde al langer stoppen in de 
horeca. Uiteindelijk besloot ik op mijn 46e een lerarenopleiding 
te doen.” 
Jackie: “Na 22 jaar in de horeca wilde ik wat anders. Via via 
kreeg ik een baan aangeboden waarbij ik kookles mocht geven 
in de jeugdgevangenis. Dit beviel zo goed dat ik later de hbo-
opleiding horeca, bakkerij en recreatie ging doen.” 

Les geven naast je opleiding, hoe ging dat?
Helma: “Ik vond het werken en studeren erg pittig. Toch ben ik 
heel blij met deze keuze. Het heeft me verrijkt en veel nieuwe 
kennis en ervaring opgeleverd.”
Jackie: “Ik heb het wel als zwaar ervaren. De opleiding is echt 
veel werk. Het was ook pittig omdat ik halverwege de opleiding 
overgestapt ben naar het middelbaar onderwijs.”
 
Hoe helpen collega’s uit de vakgroep jou?
Helma: “We delen veel met elkaar. Zo kon ik zien hoe een 
ander het aanpakt. Ik heb veel steun, erkenning en herkenning 
gekregen.”
Jackie: “Ik ben volledig gesteund en heb veel ruimte gehad. Het 
lesgeven is hier anders dan in de jeugdgevangenis. Gelukkig 
werk ik met dijken van docenten; daar leer ik elke dag veel van.” 

Van een drukke baan in de horeca naar het onderwijs. Helma van Nieuwenhoven 
- docent Duits en coördinator vmbo-bovenbouw op het Linde College - en Jackie 

Bos - docent dienstverlening en producten op SG Eekeringe - stapten over.

Simant ondersteunt goede startSimant ondersteunt goede start
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Impact makenImpact maken
op de samenleving

M I D D E N I N

Gastlessen voor basisscholen 
In Oosterwolde werkt het Stellingwerf College samen met het 
basisonderwijs. Met haar beroepsgerichte opleiding Media, 
Vormgeving en ICT (MVI) maakt docent Esther Pepernoot 
werk van binding met basisscholen. Haar leerlingen en die van 
midden- en onderbouw van het basisonderwijs doen samen 
opdrachten. Leerzaam voor alle partijen!

“We bedenken elk jaar samen een ander thema voor de 
samenwerking”, vertelt Esther. “Zo wilde een leerkracht 
werken aan de fijne motoriek van kleuters. We hebben toen 
kwallen gemaakt van afval. Mijn leerlingen hebben de kwallen 
gefotografeerd en er een leuke omgeving omheen gefotoshopt. 
Elke kwal kreeg een microbit, die ze via een online platform 
programmeerden. Als een kleuter in zijn handen klapte, ging de 
verlichting aan die eraan hing.” 

Maatschappelijk betrokken zijn is belangrijk voor 
alle Simant-scholen. Docenten en leerlingen 

dragen op verschillende manieren 
een steentje bij aan de samen-

leving. We kozen vier mooie 
voorbeelden ter 

inspiratie!

Bij een ander project zaten er 45 kleuters in het technieklokaal 
om een verrekijker te maken. “Dankzij een soort eenvoudige 
augmented reality konden ze vogels zien in elke bedachte 
omgeving. Een andere keer gaven we natuurkundelesjes 
over stroomkringen en maakten de kinderen werkstukjes 
met lampjes.” Behalve deze lessen aan basisscholen, 
werken de leerlingen ook aan 
opdrachten van bedrijven, 
of de vogelopvang. 
Samenwerken is 
dagelijkse kost 
voor hen. “Dat 
inspireert 
leerlingen om 
hun plek te 
vinden in de 
samenleving”, 
zegt Esther.
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O&O op het technasium 
Elise van Beek is docent O&O (onderzoek en ontwerpen) en 
technator van het Linde College in Wolvega. Ze werkt nauw 
samen met Harke Hilboezen en Astrid Rienks, de technatoren 
van het Stellingwerf College in Oosterwolde. 

Bedrijven die een innovatieve oplossing zoeken voor een prob-
leem, kunnen terecht bij het Linde College of het Stellingwerf 
College. “De projecten die wij doen, zijn steeds nieuw”, zegt 
Elise. “De leerlingen gebruiken kennis en vaardigheden van 
andere vakken en ontwikkelen bij O&O nieuwe competenties, 
bijvoorbeeld communiceren. Door de probleemgestuurde 
aanpak vinden ze straks een goede aansluiting bij het hbo en 
de universiteit. Bij hun meesterproef, in het laatste jaar, is altijd 
een expert van hbo of universiteit betrokken om verdieping 
aan te brengen.”

Goede opdrachtgevers vindt Elise via bedrijvenorganisaties 
waarmee ze contacten onderhoudt en via leerlingen of hun 
ouders.” Samenwerking tussen beide technasia van Simant én 
binnen het regionale en landelijke netwerk inspireert. “Zo mak-
en we met elkaar het onderwijs beter”, zegt Elise. “Het is mooi 
om de leerlingen vertrouwen te geven 
en hun groei te zien. We stimuleren leer-
lingen al vroeg richting bèta en techniek 
en ze leren samenwerken. Dat is waarde-
vol voor de leerling zelf, maar ook de 
maatschappij kan dat goed gebruiken.”

BWI timmert voor opdrachtgevers
Henri Spijkerman geeft het vak Bouwen Wonen In-
terieur (BWI) aan klas 3 en 4 vmbo van SG Eekeringe. 
Henri betrekt vraagstukken van externe opdracht-
gevers in zijn lessen. “Dat is geen verplichte examen-
stof, maar ik merk dat leerlingen dat heel leuk vinden. 
En zelf vind ik het ook leuk”, vertelt hij enthousiast. 

BWI is een divers vak. Henri: “In het derde jaar volgen 
de leerlingen verplichte modules, 

gericht op bijvoorbeeld 
veilig werken. In het 

vierde jaar doen ze 
keuzemodules, meer 
gericht op wat ze 
later willen worden. 
We willen graag dat 
leerlingen zich zo 

breed mogelijk oriënteren in de voorbereiding op het 
mbo.” Externe opdrachten sluiten daar mooi bij aan, 
vindt hij: “Leerlingen maken niet het zoveelste krukje, 
maar iets waar behoefte aan is. Bovendien leren ze hoe 
het is om klantcontact te hebben. Ik betrek hen bij het 
hele traject, vanaf de opdrachtverstrekking.”

Henri’s leerlingen maakten al verschillende objecten 
voor de openbare ruimte. Zoals insectenhotels, vogel-
huisjes en picknickbanken voor een bedrijventerrein. 
En een fietsenstalling voor docenten van een school, 
en een ‘buitenkeukentje’ voor kleuters. Van de ene 
opdracht komt vaak de andere. “Als ik door Steenwijk 
fiets, kom ik van alles tegen wat mijn klassen gemaakt 
hebben. En zijzelf ook. De positieve reacties die ze 
krijgen, leiden tot een gevoel van trots. Ik vind het fan-
tastisch om dat aan leerlingen mee te geven. Het is een 
verrijking van mijn vak en win-win aan alle kanten.”

Samen voor Ryan 
Samen voor Ryan is een samenwerking van onderwijs, 
opvang, gemeente, sociaal werk en jeugdgezondheidszorg 
in Steenwijkerland. Samen zetten deze partners zich in 
voor kinderen tot 18 jaar. Feico Wiersma is docent LO bij 
SG Eekeringe en leerjaarcoördinator van de brugklas. Hij 
is namens de scholen in Steenwijk, samen met een aantal 
collega’s, betrokken bij Samen voor Ryan. 
“Samen voor Ryan wil een veilige en rijke omgeving creëren 
waarin kinderen zich goed kunnen ontwikkelen”, zegt Feico. 
“Projecten en activiteiten die we doen, zorgen ervoor 
dat niemand tussen wal en schip valt. Onze werkgroep 
10/14 organiseert vooral netwerkbijeenkomsten 
met en voor professionals, ouders en leerlingen, met 
interessante gastsprekers en workshops.” Onderwerpen die 
langkomen tijdens deze bijeenkomsten, zijn bijvoorbeeld 
socialmediagebruik, de werking van het puberbrein en 
de kansen van AI binnen het onderwijs. Kennis delen, 
verbinden en elkaar ontmoeten staan hierbij centraal. 

Feico: “Als ouders, kinderen, onderwijs en partners elkaar 
kunnen vinden, kunnen we van elkaar leren. Zo willen we 
de overgang tussen basisschool en voortgezet onderwijs 
versoepelen. De gedachte achter alles wat we doen, is dat 
we als professionals slagvaardiger kunnen zijn. Waardoor 
jongvolwassenen zich straks beter staande kunnen houden 
in de maatschappij, meer kansen krijgen en minder zorg 
nodig hebben. Het geeft mij voldoening dat we op deze 
manier samen iets kunnen betekenen voor een kind.”

Op samenvoorryan.nl vind je meer informatie.
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G R E N Z E N  V E R L E G G E N

een motivatiebrief vertellen wat ze wilden leren. Uiteindelijk 
gingen drie meiden en zes jongens mee. De reis zelf werd een 
groot avontuur. Floor: “De trein naar Schiphol die niet op tijd 
reed, de enorme luchthaven, het opstijgen en landen van het 
vliegtuig, de Bosnische douaniers die geen Engels spraken: 
alles was nieuw en spannend voor de leerlingen. Ook in Bosnië 
hebben zij allemaal nieuwe dingen gedaan: raften, abseilen, 
bergwandelen. Ze hebben in een koud bergmeertje gezwom-
men en daarna een vuur gemaakt om zich weer op te warmen. 
Onbetaalbare ervaringen.” 

‘De leerlingen hebben laten zien dat 
zij zo’n reis wel degelijk aankunnen’

Veel zelfvertrouwen
De leerlingen zijn dankzij de reis gegroeid, vindt Floor. “Ze 
hebben kennisgemaakt met een andere cultuur en geleerd 
dat ze daar geen oordeel over hoeven te hebben. Daarnaast 
hebben zij laten zien dat zij, net als andere leerlingen, zo’n reis 
wel degelijk aankunnen. Deze leerlingen kunnen voor zichzelf 
zorgen, ook zonder hun ouders. Dat heeft hen veel zelfvertrou-
wen gegeven.” De ouders werden tijdens de reis elke dag via 

een groepsapp op de hoogte gehouden. Hun reacties na 
afloop waren hartverwarmend. Zo appte een moeder: 

‘Iedereen heel erg bedankt voor de onbetaalbare 
smile op het gezicht van mijn dochter!’ 

voor vmbo-PLUS-leerlingen
Onbetaalbare ervaringenOnbetaalbare ervaringen

Het begon met een idee: laten we iets doen voor de derde- en 
vierdejaars vmbo-PLUS-leerlingen. Zij zijn op school gekomen 
in de tijd van corona en hebben hierdoor nog maar weinig 
buitenschoolse activiteiten gehad. “Wij merkten dat leerlin-
gen en hun ouders veel zin hadden om samen iets leuks te 
ondernemen”, zegt Floor Pel, docent avo-vakken en groeps-
mentor. ‘Iets leuks’ werd een buitenlandse reis. In zekere zin 
op weg naar het onbekende, volgens Floor. “In het verleden is 
er weleens aan getwijfeld of de leerlingen van het vmbo-PLUS 
wel een buitenschoolse activiteit aankunnen. Zij hebben toch 
baat bij een zekere structuur, terwijl er tijdens een reis altijd 
onverwachte dingen gebeuren. Maar we waren als team zo 
enthousiast, dat we zeiden: we gaan ervoor.” 

Nieuw en spannend
De bestemming werd Bosnië, het land waar collega-docent 
Zdenko Veljacic dertig jaar geleden vandaan vluchtte, toen 
nog onderdeel van Joegoslavië. Hoewel de meeste leerlingen 
nog nooit van Bosnië hadden gehoord, wilden ze graag mee 
op reis. Daarvoor moesten zij zich eerst aanmelden en via 

Floor organiseerde de reis  
samen met haar collega’s  

Zdenko Veljacic,  
Henri Spijkerman en  
Gerben Nijsingh. 

Excursies naar binnen- en buitenland zijn er op Simant-scholen in verschillende vormen. Een bijzondere 
in een lange lijst van onvergetelijke ervaringen is de Bosniëreis van negen leerlingen van het vmbo-

PLUS. Het werd een groot avontuur waarin ze hun grenzen hebben verkend én verlegd.
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DIALOOG

Bettina: “We staan heel duidelijk voor dezelfde organisatie, 
we hebben een gezamenlijk belang: onze scholen, leerlingen 
en medewerkers.”
Eling: “Zeker. Samen denken we mee over de overkoepelende 
beleidszaken. Financiën zijn natuurlijk belangrijk, maar het gaat 
bijvoorbeeld ook over veiligheid, ouderparticipatie, rookbeleid 
en arbeidsvoorwaarden. Jullie hebben als raad van toezicht 
veel verstand van bedrijfsvoering, wij vertegenwoordigen de 
werkvloer en kijken kritisch naar wat beleid betekent voor de 
scholen.”
Bettina: “Ja, wij houden kort gezegd toezicht op dat beleid. 
De wet beschrijft drie functies voor een raad van toezicht: ten 
eerste controleren we de bestuurder op het gevoerd beleid en 
keuren we bijvoorbeeld de begroting, de jaarrekening en meer-
jarenplannen goed. Ten tweede adviseren we hem, gevraagd 
en ongevraagd. Onze leden hebben expertise op verschillende 
terreinen. Zo zijn we een klankbord voor de bestuurder. Onze 
derde functie is die van werkgever van de bestuurder.”
Eling: “De wet schrijft ook voor dat wij samen overleggen. 
Dat ervaar ik als heel zinvol. Ons doel is hetzelfde: goed 
lopende scholen. Wij krijgen signalen vanaf de werkvloer en 

brengen die in via kritische vragen. Wat ik prettig vind aan 
onze samenwerking is dat de raad van toezicht óns niet pro-
beert te sturen.”
Bettina: “Nee, we zijn er niet om de organisatie te besturen 
en we willen ook niemand dat gevoel geven. We willen wél 
gevoel hebben bij wat er op de scholen speelt. Onze aan-
dachtscommissies bezoeken daarom regelmatig de locaties 
en delen hun ervaringen met de andere leden van de raad 
van toezicht, de bestuurder en de GMR. Dat leidde onlangs 
bijvoorbeeld tot een mooi gesprek over beleid rond LHBTI.”
Eling: “Zoiets past ook goed in het idee van lerende netwerk-
en vind ik. Als we op verschillende vlakken onze kennis delen, 
tillen we het gezamenlijke niveau van de scholen omhoog, 
zonder dat het een eenheidsworst wordt.”
Bettina: “Klopt, we letten daar samen goed op. Ik vind ook 
dat een moderne raad van toezicht een sterk ontwikkelde 
sociale antenne moet hebben. Daar selecteren we leden op.”
Eling: “Ik ben blij dat wij daar als GMR in betrokken worden!”
Bettina: “Ja, dat is een mooi proces! Het onderstreept voor 
mij dat er vertrouwen en openheid is in de samenwerking 
tussen bestuurder, raad van toezicht en GMR.”

Het bestuur krijgt bij het bepalen van de koers van Simant hulp van twee belangrijke 
klankborden: de raad van toezicht en de gemeenschappelijke medezeggenschapsraad 
(GMR). Voorzitters Bettina de Jong en Eling Homminga praten over hoe dat werkt.

voor goede scholen

Bettina de Jong
Voorzitter raad 

van toezicht
Eling Homminga

Voorzitter GMR

KLANKBORD



12

Sinds drie jaar heeft RSG Tromp Meesters het predicaat Unesco-school. 
Dat betekent heel kort gezegd dat ‘burgerschap’ een belangrijke plek 
inneemt in de lessen. Hoe werkt dat in de praktijk en kan het ook de 

andere scholen inspireren?

Leren hoe jeLeren hoe je
‘een goede burger’ wordt

U N E S C O - S C H O O L
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“W    “W    e deden hier al best veel aan 
‘burgerschap’ in de lessen en 
in speciale projecten”, vindt 
Evert-Jan ten Kate. Hij is docent 

maatschappijleer en Unesco-coördinator op locatie 
Lijsterbesstraat. “Drie jaar geleden wilden we dit graag 
officieel onder de Unesco-vlag gaan doen. Na een 
bezoek van een visitatiecommissie is dat gelukt.” 

Burgerschapsonderwijs als ruggengraat
Wat betekent dat voor de school? “Een van de eisen 
is dat je Sustainable Development Goals benoemt. 
We hebben deze verdeeld over drie thema’s: 
kritisch & maatschappelijk handelen, democratisch 
handelen en diversiteit”, vertelt Afke de Vries. Als 
burgerschapscoördinator werkt ze nauw samen met 
Evert-Jan en zijn mede-Unesco-coördinator Marten 
Andringa. Ze inventariseren wat de school al doet aan 
burgerschapsonderwijs en hoe dit de ‘ruggengraat’ van 
het onderwijs kan worden. Ze worden ondersteund 
door een werkgroep. 

Grenzen verleggen
“Wat we in ieder geval graag willen, is alle leerlingen 
een internationale ervaring aanbieden”, zegt Evert-Jan. 
“We organiseren een jaarlijkse uitwisseling met scholen 
in onder meer Spanje, Griekenland, Oostenrijk, Polen 
en Noorwegen voor zo’n zeventig vierdeklassers. De 
meesten vinden dat natuurlijk superspannend!” Volgens 
Marten leert zo’n avontuur leerlingen letterlijk over hun 
grenzen heen te kijken. “Ze draaien mee in het leven 
van een leeftijdgenoot en zijn te gast in het gezin én op 
school. Zo kunnen ze de cultuur in een ander land echt 
ervaren. Bovendien zijn ze gastheer of -vrouw, wanneer 
de buitenlandse leerling hier naartoe komt. We hebben 
al mooie vriendschappen zien ontstaan.” 

Van klein naar groot
De ontwikkeling van burgerschap begint volgens 
Afke dichter bij huis. “We streven naar een concrete, 
verticale leerlijn met doelen per leerjaar die steeds 
een stapje verder gaan. Je kunt in de onderbouw 
lokaal beginnen, bijvoorbeeld met een kerstkaarten- 
of veegactie voor de buurt. Die activiteiten waren er 
al. Dat geldt ook voor de jaarlijkse voedselbankactie, 
waarbij leerlingen zelf een kerstpakket voor kinderen 
maken.” Evert-Jan knikt: “Ook onze projecten en 

maatschappelijke stages bij het bloemencorso in 
Vollenhove en de Maatschappij van Weldadigheid 
(beide Unesco Werelderfgoed) zijn goede voorbeelden. 
Wat we nu vooral willen bereiken, is burgerschap 
binnen de vakken brengen én vakoverstijgende 
invullingen bedenken. Bijvoorbeeld: ik geef mijn 
leerlingen een opdracht waarbij ze een fictieve 
politieke partij moeten oprichten. Daarbij hoort 
het maken van een campagnefilmpje, maar dan 
wel in het Engels.” Afke merkt dat het bij exacte 
vakken lastiger is om burgerschap mee te nemen. 
“Onderwerpen als klimaat en milieu lenen zich 
hiervoor, de stikstofproblematiek speelt duidelijk 
in dit plattelandsgebied. Daar zouden 
docenten iets mee kunnen doen 
in hun lessen. Want in het 
algemeen geldt: leerlingen 
voelen zich betrokken
bij wat in hun 
leefomgeving 
speelt.” 
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'Leerlingen voelen zich betrokken 
bij hun leefomgeving'

Inspiratie Inspiratie 
voor Simant

Een ‘Unesco-workshop’ tijdens een studiedag 
van Simant in 2023 bracht Neeli Jonkman, 
docent geschiedenis op het Stellingwerf 
College, op het idee om uit te zoeken of het 
‘Unesco-stempel’ ook iets voor haar school is. 
“Ik heb al veel informatie en advies gekregen 
van Evert-Jan. Hij kan me ook in contact 
brengen met de juiste mensen. Ik heb ontdekt 
dat er best veel bij komt kijken, dus het is fijn 
om hulp te hebben. Dit schooljaar willen we 
een goede basis leggen waarin we de hele 
school kunnen meenemen. Natuurlijk doen we 
al het nodige aan burgerschapsonderwijs. Zo 
zijn er uitwisselingen voor de vakken Duits en 
Frans en we onderzoeken nu mogelijkheden 
voor een uitwisseling met een Tsjechische 
school. Dichterbij huis besteden we aandacht 
aan de Molukse geschiedenis. Bovendien is 
het vak O&O goed ontwikkeld op onze school, 
dat biedt natuurlijk prachtige kansen om 
bijvoorbeeld duurzame projecten met onze 
omgeving op te pakken.” 
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O O G  V O O R

De  Simant-scholen kunnen op allerlei vlakken van 
elkaar leren. Sanne Verra, voorzitter van de leerlingen-
raad van het Linde College, snapte dat meteen. Ze wilde 
graag weten waar de leerlingenraden van de andere 
scholen mee bezig zijn. Bestuurder Mark Vrolijk was blij 
met haar verzoek en regelde een ontmoeting. 

Sanne: “Het idee ontstond toen u eind vorig jaar aanschoof 
bij een MR-vergadering, waar ik vanuit de leerlingenraad bij 
was. U vertelde dat we elkaar als scholen verder kunnen helpen 
en ik dacht: dan kunnen we dat als leerlingenraden ook! Dus 
ik heb gezegd dat het me leuk en nuttig leek om eens samen te 
komen.” 

Mark: “Ik was blij met jouw opmerking Sanne. We hebben 
inmiddels in ons strategisch plan opgenomen dat lerende 
netwerken belangrijk zijn, jij liep daar eigenlijk al op vooruit! Ik 
vond het een prima idee en de ontmoeting in april was naar mijn 
idee geslaagd.”  

Sanne: “Het was leuk om met elkaar te spreken, dat vonden 
we allemaal. We hebben eerst kennisgemaakt en besproken 
wat we graag wilden weten van elkaar. We waren met best 
veel, 26 leerlingen. In kleinere groepjes hebben we gepraat 
over hoe de verschillende leerlingenraden werken en welke 
onderwerpen ze bespreken.”

Mark: “Daar zaten wel verschillen in maar ook overeenkom-
sten, toch?”  

Sanne: “Ja, een onderwerp als roken of vapen op het 
schoolplein speelt bijvoorbeeld overal. Maar we hebben het 
ook gehad over wat je wilt bereiken als leerlingenraad.”  

Mark: “Wat moet er op de agenda van een volgende  
bijeenkomst komen?”  

Sanne: “We willen een gezamenlijk doel stellen én goede 
onderlinge communicatie mogelijk maken, bijvoorbeeld via 
Teams. Ik zou ook willen praten over hoe we in contact staan 
met de schoolleiding. Zij nemen veel beslissingen die over 
de leerlingen gaan en zouden de leerlingenraad daar eerder 
bij kunnen betrekken. Ik ben daar op onze school achteraan 
gegaan en ben benieuwd hoe ze dat op de andere scholen doen.” 

Mark: “Heel goed. Bij Simant zien we leerlingen als serieuze 
gesprekspartner en ik ben echt blij met de dialoog die zo op 
gang komt. Jullie stem wordt gehoord, al kan natuurlijk niet 
alles ineens. Soms gaan dingen voor je gevoel stroperig, maar 
jullie leggen een basis. Complimenten daarvoor!  Jullie leren zo 
ook hoe besluiten worden genomen en wat medezeggenschap 
inhoudt.” 

Sanne: “Klopt. Ik steek uit nieuws-
gierigheid graag m’n neus overal 
in en vind dit allemaal erg  
interessant!” 

‘Ik vind dit allemaal erg interessant!’‘Ik vind dit allemaal erg interessant!’

Leerlingenraden 
zoeken elkaar op

In december 2024  
is de vervolgbijeenkomst 
met de leerlingenraden 

geweest. 



MOOI!

Ik ben trots op het mooie, gevarieerde aanbod en blij met 
de samenwerking met externe docenten die meewerken. Ik 
hoop dat de leerlingen door de workshops ervaren dat school 
staat voor ontdekken en beleven. Zijn ze aan het eind van een 
workshop nog steeds enthousiast? Daar doen we het voor!”

Arjan organiseert de workshops samen met collega-docent  
Patty Kuiper.

Hier ben Hier ben ik trots op
Op de scholen van Simant gebeuren de mooiste dingen. Van knappe 

schoolprestaties en bijzondere buitenschoolse activiteiten tot extra duwtjes 
in de rug voor leerlingen die dit nodig hebben. We vroegen een aantal 

collega’s waarom zij trots zijn op hun school.

‘'Zo ontdekken ‘'Zo ontdekken 
jongeren nieuwe jongeren nieuwe 

dingen'dingen'

Het mooie aanbod van Leren = Eindeloos
Arjan Koster, docent Lichamelijke Opvoeding, Stellingwerf College

“In de periode van de herfst- en de zomervakantie kunnen 
brugklassers en tweedejaars leerlingen op vrijdagmiddag 
workshops naar keuze volgen. Deze vallen onder ons project 
‘Leren = Eindeloos’ en zijn bedoeld als kennismaking. Elke 
workshop bestaat uit zes lessen van een uur. Voor de 
brugklassers zijn de workshops verplicht, de tweedejaars 
leerlingen mógen meedoen. We geven de jongeren graag de 
mogelijkheid om te ontdekken en hopen dat zij enthousiast 
worden voor een activiteit. De meerwaarde van de workshops 
is ook dat leerlingen van verschillende klassen en niveaus 
elkaar leren kennen en zo buiten hun comfortzone treden. Zo 
zijn ze een mooie aanvulling op ons reguliere lesaanbod.

Van fitness tot 'Woefwijs'
De leerlingen kunnen kiezen uit zo’n 35 workshops, 
waaronder striptekenen, fitness, boogschieten, Italiaans koken, 
houtbewerking, naaien, en schoonheidsverzorging. Bijzonder 
is ook de workshop ‘Woefwijs’ waarin de leerlingen met hun 
eigen hond op training gaan.

We vinden het belangrijk dat de workshops laagdrempelig zijn, 
ook financieel. De drempel naar een sportschool bijvoorbeeld 
is voor jongeren vaak te hoog. Je neemt geen abonnement 
als je niet zeker weet of je fitness wel leuk vindt. Leerlingen 
kunnen bij ons bijvoorbeeld leren paardrijden, ook als hun 
ouders geen paard kunnen betalen. Door de workshops 
kunnen ze kijken of een activiteit iets voor hen is. Misschien 
valt het tegen, maar ook dat is leren. 
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Cultuurprofielschool
Marieke Tuinstra, docent Frans en Karen Wisselaar,  
docent ckv en kunst algemeen, Linde College 

Gratis muzieklessen in de onderbouw, creatieve 
workshops, theaterbezoek, dansdagen, het 
schoolorkest, het Lindekoor en een spetterende 
PodiumAvond. Het is een greep uit de activiteiten waar 
leerlingen van het Linde College aan mee kunnen doen, 
maar ook medewerkers. 

Aandacht voor kunst en cultuur
Marieke en Karen zijn de cultuurcoördinatoren op het 
Linde College. Zij zijn de aanjagers van het kunst- en 
cultuuronderwijs binnen de school. Dat betekent 
veel regelen en organiseren, maar ook het beleid 
formuleren. Karen: “Sinds 2018 zijn we een officiële 
cultuurprofielschool. Een visitatiecommissie toetst ons 
kunst- en cultuurbeleid en de uitvoering daarvan. Dat 
houdt ons allemaal scherp. Naast keuzeactiviteiten 
is cultuureducatie verweven in ons curriculum. We 
hebben kunstvakken als examenvak in alle profielen van 
vmbo (tekenen), havo en vwo (beeldende vorming en 
muziek). In alle leerjaren organiseren we culturele 

activiteiten waar alle leerlingen aan meedoen. Maar 
ook in de niet-kunstvakken is er aandacht voor kunst 
en cultuur. Denk aan creatieve verwerkingen van 
opdrachten zoals een filmpje of spel.”

Het doel?
 “Leerlingen zoveel mogelijk in aanraking laten komen 
met verschillende vormen van kunst en cultuur”, 
antwoordt Marieke. “In deze omgeving krijgt niet 
iedereen dit met de paplepel ingegoten.” “Met 
cultuureducatie willen we leerlingen meegeven dat je op 
meerdere manieren naar de wereld kunt kijken en dat er 
meerdere perspectieven zijn.”

Een keer praten over kunst- en cultuureducatie? 
Leuk! Mail naar cultuur@lindecollege.nl en we nemen 
contact met je op!

Verbetering onderwijsopbrengst 
havo door veerkrachtig team
Alie Gerrits, afdelingsleider mavo en havo bovenbouw, 
RSG Tromp Meesters 

“De onderwijsopbrengst van onze havo-opleiding was 
lang onder de maat. We konden de havoleerlingen 
maar niet op het juiste niveau krijgen. De afgelopen 
jaren hebben we gekeken wat er moet gebeuren om 
hierin verandering te krijgen en zijn we ons er meer 
van bewust dat dit de verantwoordelijkheid is van de 
hele school. Met andere woorden: hoe kunnen we 
een betere lerende organisatie worden? Daarvoor 
hebben we verschillende instrumenten ingezet. 
Examentraining en individuele begeleiding voor 
leerlingen bijvoorbeeld, maar ook extra scholing voor 
docenten. We zijn daarnaast veel alerter geweest 
op het goed coachen van leerlingen. Zodra hiertoe 

aanleiding was, hebben we gesprekken met leerlingen 
georganiseerd en de ouders hierbij betrokken. Onze 
leerlingenpanels gaven aan dat het motiverend 
werkt als de school contact heeft met de ouders. De 
leerlingen hebben dan het gevoel dat de school hen 
serieus neemt. Tot slot hebben we acties ingezet om 
de kwaliteit van onze hele school te verhogen. Er is 
een kwaliteitsmedewerker aangesteld en we werken 
nu nog beter volgens de kwaliteitscyclus. We werken 
bovendien meer datagedreven en nemen vaker op 
basis hiervan besluiten. Het resultaat van alle acties 
mag er zijn: het slagingspercentage is van 74% in 
2023 gestegen naar 92% dit jaar. Ik ben trots op deze 
enorme verbetering, maar vooral op de veerkracht 
van het team. Tegenvallende onderwijsopbrengsten 
zijn zeer frustrerend, maar het team heeft veerkracht 
getoond, de schouders eronder gezet en een prachtig 
resultaat behaald.”

MOOI!
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Het succes van onze coaching
Stefano Caria, afdelingsleider onderbouw, SG Eekeringe 

“In het onderwijs hebben we te dealen met leerlinggedrag; 
we werken nu eenmaal met pubers! Op SG Eekeringe 
gebruiken we gedrag als startpunt voor de ontwikkeling 
van leerlingen. Vaak zie je dat leerlinggedrag als ongewenst 
wordt bestempeld en benaderd. De nadruk ligt dan vooral 
op het halen van didactische doelen, terwijl het minstens 
zo belangrijk is dat leerlingen in deze fase van hun leven 
erachter komen wie ze zijn en wat ze willen en kunnen. 
Daar is onze coaching op gericht. Als zich een probleem 
voordoet, gaan we het gesprek aan met de leerling. Over het 
verhaal gaan wij niet in discussie, maar we vragen wel door: 
welke tips heb je voor ons en vooral welke mogelijkheden 
heb jij om te voorkomen dat je opnieuw in deze situatie 
terechtkomt?’ De leerling krijgt dus geen straf, maar wel 
een inspanningsverplichting om een oplossing te vinden en 
daarmee aan de slag te gaan. Zo creëren we bewustwording 
en geven we de leerling de verantwoordelijkheid.

Keuzes leren maken 
Uiteindelijk gaat het erom dat wij de leerlingen leren de 
juiste keuzes te maken. Ze krijgen door: ‘hé, als ik een 
verantwoordelijke keuze maak, levert me dit iets op. Er 
wordt naar me geluisterd en ik heb geen gezeur aan m’n 
kop’. Daardoor krijgen ze grip op hun eigen leven en zijn ze 
niet meer afhankelijk van de situatie, maar van de keuzes 
die ze maken. Dat is een belangrijke les die wij de kinderen 
kunnen meegeven. Ik ben trots op het team en het succes 
van onze coaching. Doordat we steeds meer ervaring 
krijgen in leerlingen ondersteunen, ontwikkelen wij ons 
ook als team. We weten sneller een antwoord te vinden 
op situaties. Dat is heel mooi om te zien en vergroot ons 
werkplezier.”

Verbinding met alle scholen
Ondersteuningscoördinator Rinda Verheij en mentor Esther 
Linthorst van Het Tij, Onderwijs-zorgarrangement in Steenwijk. 

“Het Tij is een voorziening voor thuiszittende jongeren in onze 
regio. Het thuiszitten kan verschillende oorzaken hebben. Er kan in 
de gezinssituatie van alles spelen, soms zijn jongeren vastgelopen 
in het onderwijs of overbelast. Het Tij is voor deze jongeren een 
puzzelmoment waarbij zij even mogen stilstaan en ontdekken dat 
dit veel kan opleveren: leren wie zij zijn, waar zij energie van krij-
gen, wat energie kost, wat hun talenten en kwaliteiten zijn, waar 
ze naartoe willen en waaraan zij dan moeten werken. 

Plaatsing in Het Tij duurt maximaal twee jaar. 
Jongeren werken in deze tijd toe naar participatie
 in de maatschappij. Wij proberen jongeren de regie 
te geven; dat maakt hen eigenaar van de situatie. 
Dat geeft zekerheid en motiveert. Vaak zie je bij 
deze jongeren dat zij angst hebben om een nieuwe 
uitdaging aan te gaan. Maar als zij zelf de touwtjes in 
handen hebben, wordt het een stuk veiliger. 

Het doel is dat de jongeren weer meedoen. Dat kan zijn: weer 
naar school of aan het werk gaan of een combinatie. Het gaat niet 
alleen om de uitkomst, ook het proces is waardevol. De jongeren 
doen hier zoveel inzichten in zichzelf op dat zij gesterkt hun weg 
kunnen vervolgen.

Wij hebben de ambitie om onszelf op te heffen en zouden het 
liefst willen voorkomen dat jongeren thuis komen te zitten. Daar-
om willen we graag veel eerder betrokken worden bij de jongeren 
die aan het zoeken zijn. We zijn hier ook al goed op weg naartoe. 
De scholen weten ons  te vinden, bijvoorbeeld als er zorgen om 
een jongere zijn. Wij zijn trots op de verbinding die wij hebben met 
collega’s binnen Simant. Het is ongelofelijk gaaf om te zien hoeveel 
mensen zich inzetten voor deze jongeren. De collega’s op de scho-
len voelen zich heel betrokken en denken graag met ons mee.”

Het Tij is een voorziening rondom Passend Onderwijs die voor 
specifieke jongeren wordt aangeboden, in samenwerking met 
verschillende partners uit Steenwijkerland en het 
Samenwerkingsverband 2203.

‘Zelf de touwtjes  ‘Zelf de touwtjes  
in handen nemen'in handen nemen'
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T E A M W O R K

Samen sterk in toetsing 
en examinering

Leren van en met elkaar binnen Simant 
maakt ons onderwijs sterker. Dit doen we 
in lerende netwerken waarin alle scholen 
vertegenwoordigd zijn. Het lerend netwerk 
toetsing en examinering is er één van.  

“Sinds 1 augustus 2021 moeten scholen in het 
voortgezet onderwijs een examencommissie 
hebben”, vertelt Thonia van der Wal, 
beleidsadviseur onderwijs en kwaliteit van 

Simant. “Maar hoe vul je dat op de beste manier in? Wie heeft 
welke rol, taak en bevoegdheid binnen het proces van toetsing 
en examinering en hoe richt je dan een examenorganisatie 
goed in? Daar zijn scholen nog zoekende in. Daarom 
hebben we hiervoor binnen Simant een lerend netwerk 
opgezet. Inmiddels zijn er meerdere bijeenkomsten voor alle 
examensecretarissen en examencommissies geweest.”

Zorgen en borgen
Belangrijk is volgens Thonia het verschil tussen ‘zorgen’ 
en ‘borgen’. “Het eerste is vooral een taak van de 
examensecretaris, het tweede van de examencommissie. In het 
lerend netwerk bespreken we met elkaar wat we daaronder 
verstaan en hoe we dat vanuit de schooleigen visie op toetsing  
goed kunnen wegzetten. Er ligt ook een duidelijke wens om 
hierin een training te volgen, dat ben ik nu aan het regelen. 

Ik vind het mooi om te zien dat uit onze bijeenkomsten 
‘lijntjes’ door onze scholen heen ontstaan. Zo vormt zich 
een kwaliteitscultuur: samen het gesprek aangaan, samen 
reflecteren en samen stappen vooruitzetten.”

De handen ineenslaan
Kim Hukom, examensecretaris op het Linde College, is blij met 
de contacten. “Het is fijn om een klankbord te hebben en te 
kunnen vragen: hoe doen jullie het? Een aantal dingen doen 
we op onze eigen manier, bijvoorbeeld PTA’s bepalen. Maar 
voor de examens zijn landelijke eisen. Daarvoor kunnen we de 
handen ineenslaan in plaats van apart het wiel gaan uitvinden.” 
Haar collega Martine Lukas van SG Eekeringe is het daar 
helemaal mee eens. Ze is naast examensecretaris ook lid van 
de examencommissie. “Wettelijk gezien moeten deze taken 
gescheiden zijn. In de examencommissie hebben we vooral 
docenten nodig, maar dat lukt bij ons niet zo goed. Dat speelt 
ook bij andere scholen. Ik zie wel iets in een Simantbrede 
examencommissie: dat scheelt tijd, werkdruk en energie en 
maakt de ‘controlefunctie’ gemakkelijker.”

Nieuwe netwerken?
Martine zou ook graag vaker met de examensecretarissen om 
tafel zitten. “Een soort kleiner lerend netwerk dus”, glimlacht 
ze. “Er zijn door het jaar heen belangrijke momenten waar we 
allemaal mee te maken hebben. Daar kunnen we elkaar bij 
helpen.” Kim ziet ook nieuwe kansen: “Ik ben toevallig ook 
roostermaker. Een lerend netwerk lijkt me ook daarvoor fijn!”
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Tessa heeft inmiddels drie jaar BPL achter de rug. “Je kunt BPL 
zien als persoonlijke ontwikkeltijd”, zegt ze. Tijdens een periode 
van 8 tot 10 weken werken leerlingen aan een zelfgekozen 
project, dat ze samen afsluiten. Dit gebeurt meestal in de vorm 
van een presentatie, maar een excursie of een andere invulling 
is ook mogelijk. “Onlangs zijn we met de hele groep op excursie 
naar Amsterdam geweest”, vertelt Michel. “Dat was een groot 
project, waaraan elke leerling een steentje bijdroeg.” 

Je interesses ontdekken
Bij BPL ontdekken leerlingen wat ze leuk vinden en waar 
ze naartoe willen met hun leven. “Ze onderzoeken wat hen 
interesseert en ontwikkelen dat”, legt Michel uit. “Je geeft ze 
tools mee die ook in het dagelijks leven van pas komen.” Tessa 
heeft boeken in het Nederlands en Engels geschreven, een 
receptenboek gemaakt, sieraden gemaakt en mode ontworpen. 
“Ik denk na over wat ik leuk vind en bedenk dan of ik het zelf 
kan maken of uitvoeren.”

Leerlingen bloeien op
Michel merkt duidelijk dat leerlingen zich tijdens BPL 
ontwikkelen. “Je ziet leerlingen echt veranderen en opbloeien.” 
Tessa heeft ook veel vaardigheden opgedaan. Zo is haar 
Engels verbeterd en heeft ze beter leren koken. “Soms weet ik 
dingen niet precies, dan moet ik het opzoeken. Zo leer ik van 
elk project iets.” Volgens Michel vormen de BPL-leerlingen 
een hechte groep. “Dit komt doordat ze samen naar een 
gemeenschappelijk doel toewerken. Er is daarbij voldoende 
ruimte voor eigen inbreng. Het zijn projecten die de leerlingen 
denk ik echt zullen onthouden.”

1+1=3

Sinds vier jaar biedt het Linde College Big 
Picture Learning (BPL) aan voor leerlingen met 
een vmbo basis/kaderadvies. Michel Wever is 
naast docent Nederlands ook advisor BPL. Tessa 
Prakken is een van zijn leerlingen. Wat is BPL 
precies? Tessa en Michel gaan erover in gesprek.

Aan de slag metAan de slag met
Big Picture Learning
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In een BPL-klas zitten 10 tot 15 leerlin-
gen. Ze krijgen les in een 'eigen' lokaal 

van een klein, vast docententeam. 
Lessen zoals lichamelijke opvoeding, 

beeldende vorming en muziek worden 
wel in een ander lokaal gegeven door 
een vakdocent. Deze opzet zorgt voor 

rust, duidelijkheid en structuur.

Rust en structuur
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Werken aan een Werken aan een 
sociaal veilige schoolsociaal veilige school

Voor de sociale veiligheid op onze scholen zijn conciërges 
onmisbaar. Detmar Slager kan erover meepraten. 
Hij zorgt voor rust en veiligheid en is een 
belangrijk aanspreekpunt voor leerlingen. 
Wat er ook gebeurt, hij probeert er altijd 
een positieve draai aan te geven. We 
kijken een dagje met hem mee 
op de Lijsterbesstraat.

PEDAGOGISCH CONCIËRGE OP RSG TROMP MEESTERS

Detmar Slager
O P  PA D  M E T. . .

Meters maken
De onderbouw heeft pauze. Detmar heeft 
oog voor wat er gebeurt met leerlingen. 
Pestgedrag of conflictsituaties heeft hij snel 
in de gaten. “Maar ik bied ook een luisterend 
oor. Ik heb goede en leuke gesprekken met 
leerlingen. Ze vertellen me veel als ik vraag 
hoe het gaat. Als je een band met leerlingen 
hebt, kun je ze beter aanspreken op duwen, 
vervelende opmerkingen of rommel 
maken. Ik probeer hun duidelijk te maken 
welk gedrag wij graag willen zien en hun 
verantwoordelijkheid daarin. Ik draag bij aan 
de sociale veiligheid op school. Zo benoem ik 
het ook als leerlingen vragen waarom ik ‘een 
beetje rondloop’. Ik maak heel wat meters op 
een dag in de gangen!”   

Goedemorgen!
Detmar staat zoals gewoonlijk bij de ingang terwijl de 
leerlingen binnenstromen. Hij begroet ze vriendelijk. 
“Van het eerste tot het laatste schooluur ben ik gastheer 
van de locatie Lijsterbesstraat. Leerlingen moeten zich 
welkom en thuis voelen op school.” Ruim na de tweede 
bel komt nog een leerling hijgend binnen. Detmar neemt 
hem apart voor een gesprekje. “Hoe komt het nou dat je 
te laat bent? Hoe kun je dat veranderen? Daar hebben we 
het dan even over. Leerlingencontact is de kern van mijn 
werk, ik ben eigenlijk de ogen en de oren van de school.” 

8.00 uur

9.45 uur
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Tijd voor klusjes
De lessen zijn in volle gang, dus Detmar 
heeft tijd voor wat klusjes. Samen met zijn 
collega-conciërge verplaatst hij een paar 
kasten en bureaus. “Dat hoort er ook bij”, 
lacht hij. Detmar werkt ook nauw samen 
met de receptie en denkt mee met docenten, 
mentoren en afdelingscoördinatoren over 
veilig gedrag in de klas en daarbuiten. 
“Samen hebben we het welzijn van 
de leerlingen voor ogen.” Zijn werk is 
afwisselend en nooit saai. “Er is altijd 
wel iemand die aandacht nodig heeft. De 
jongerenwerker komt eens per week, of 
de jeugdagenten komen kennismaken. De 
dagen vliegen voorbij.” 

Niet uitgeleerd
Het laatste uur is voorbij en Detmars werkdag zit erop. Hij bracht 
ook zijn eigen schooltijd door op RSG Tromp Meesters en vindt het 
extra leuk dat hij sinds twee jaar op zijn oude school werkt. Zelf is 
hij ook nog niet uitgeleerd, hij volgt de tweejarige hbo-opleiding 
Pedagogisch Educatief Professional. “Ik ga een dag naar school en 
studeer naast mijn werk. Ik ben blij dat ik hier de kans krijg mezelf 
te ontwikkelen. Mijn theoretische kennis kan ik meteen in de 
praktijk brengen.” 

Ketting eraf
Bij de receptie staat een wanhopig kijkende 
leerling. “Meneer, mijn ketting ligt eraf, kunt u 
me helpen?” Detmar loopt welwillend met haar 
mee. In een mum van tijd zit de fietsketting weer 
op zijn plek en fiets de leerling opgelucht naar 
huis. “Dit gebeurt regelmatig: een lekke band, een 
bandje van een rugzak dat in de spaken terecht is 
gekomen… wat we kunnen doen, dat doen we.” 

11.00 uur

14.30 uur

16.30 uur
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S I M A N T W E R K T

dienstbaar aan het onderwijs

Benieuwd wie ervoor zorgt dat je elke maand je loon krijgt uitbetaald? Wie 
schoolleidingen helpt om hun onderwijs te vernieuwen? Het zijn de (bijna) 

onzichtbare krachten van het bestuursbureau. Ze doen hun werk op de 
achtergrond, maar zijn er voor alle medewerkers als het nodig is.

inzetbaarheid en vitaliteit. We doen ons werk weliswaar op de 
achtergrond, maar zijn er voor de medewerkers als dat nodig 
is. Bijvoorbeeld als zij ziek worden of in het werk vastlopen. Ik 
hoop dat de medewerkers op de scholen dit ook zo ervaren, 
dat zij weten dat zij altijd bij ons kunnen aankloppen voor 
vragen en ondersteuning.”

Diverse specialismen in huis
De medewerkers van het bestuursbureau hebben ieder 
hun eigen specialisme. Fokke: “Zo stelt de controller de 
jaarrekeningen, begrotingen en rapportages voor de 
scholen op. De beleidsadviseur onderwijs en kwaliteit 
ondersteunt de scholen op het gebied van kwaliteitszorg en 
onderwijsvernieuwing. De beleidsmedewerker communicatie 
richt zich op het in de markt zetten van Simant en de interne- 
en arbeidsmarktcommunicatie. Dan zijn er de medewerkers die 

Bestuursbureau:Bestuursbureau:

HHet is misschien niet iedereen binnen Simant even 
duidelijk wat het bestuursbureau precies doet. 
Eigenlijk is dat best positief, vindt Fokke Klaver, 
hoofd bestuursbureau. “Wij ondersteunen de 

scholen zodat zij goed onderwijs kunnen verzorgen. Dat we niet 
zo bekend zijn, kan ook betekenen dat we ons werk goed doen. 
Collega’s moeten op de medewerkers van het bestuursbureau 
kunnen vertrouwen.” 

Op tijd uitbetaald
Het bestuursbureau wil vooral dienstbaar zijn aan het 
primair proces, zegt Fokke. “Wij zorgen ervoor dat de 
randvoorwaarden daarvoor op orde zijn. Dat het salaris op 
tijd wordt uitbetaald is zo’n randvoorwaarde, maar ook dat de 
scholen financieel gezond zijn en rekeningen op tijd worden 
betaald. Daarnaast zijn we bezig met thema’s als duurzame 
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zich bezighouden met personeelszaken, loonadministratie, 
financiën en formatieplanning. Externe inhuur is er eigenlijk 
niet. We doen bijna al het werk met eigen mensen. Een 
bewuste keuze. Het scheelt enorm in de kosten en we 
kunnen sneller en kwalitatief hoogwaardig werk leveren. 
Daar zijn we met elkaar best trots op.”

Aanwezig op scholen
De medewerkers van het bestuursbureau werken samen 
op de Stationsstraat in Steenwijk, maar zijn ook op de 
scholen aanwezig. Dat geldt ook voor Janita Last, een van 
de personeelsmedewerkers. Zij houdt zich onder meer 
bezig met de personeelsadministratie, verlofaanvragen, in- 
en uitdiensttredingen en het beantwoorden van mails van 
collega’s. Janita is meestal te vinden op het bestuursbureau, 
maar is ook één dag in de week op de RSG Tromp Meesters, 
locatie Lijsterbesstraat. "Veel van mijn collega’s, en ikzelf 
trouwens ook, werkten al op een van de scholen voordat 
Simant bestond. Nu wij samen op het bestuursbureau 
werken, vormen we één team. Ik vind dat heel prettig, 
omdat je even kan sparren met je collega’s als je ergens 
niet uitkomt. Daarnaast werkt het efficiënter, omdat we 
taken onderling verdelen. Als een collega op een school 
een mail stuurt naar personeelszaken, zijn er meerdere 
medewerkers op het bestuursbureau die deze kunnen 
beantwoorden. Vind je een mail onpersoonlijk en wil je 
liever een persoonlijk gesprek, dan kan dat natuurlijk ook. 
Dat is het mooie: wij zijn met de medewerkers van het 
bestuursbureau wekelijks wel een keer op school aanwezig 
of komen op afspraak langs.”

Centrale specialisten
“Daarin is Simant uniek”, vindt Fokke. “Ons motto is: 
‘centraal wat moet en decentraal wat kan’. Sommige 
zaken vragen om specialistische kennis. Dat moet je 
centraal regelen. Daarmee neem je werk uit handen van 
de schoolleidingen. Veel ander schoolbesturen regelen 
financiën en personeelszaken vanuit een centraal bureau 
op afstand. Simant kiest ervoor om juist kort op het 
primair proces te zitten door met specialistische kennis 
op de scholen aanwezig te zijn. Daardoor zijn we als 
bestuursbureau voor medewerkers en de schoolleiding 
goed bereikbaar en kunnen we snel en adequaat vragen 
beantwoorden en ondersteuning bieden.”

Signalerend en adviserend
Fokke: ‘”Sommige collega’s hebben de indruk dat aan 
de Stationsstraat in Steenwijk wordt bepaald hoe de 
scholen moeten werken. Dat is zó niet het geval. Op het 
bestuursbureau maken we bijvoorbeeld de begroting 
en berekenen we hoe scholen uitkomen met hun geld. 
Mocht een school een tekort hebben, dan geven wij 
aan dat bezuinigingen nodig zijn. Het lijkt dan net 
alsof het bestuursbureau dat bepaalt. Maar wij geven 
slechts het signaal door dat voortkomt uit de cijfers. 
Het is een misverstand dat wij op het bestuursbureau 
de regels bepalen of zaken bedenken die de scholen 
vervolgens moeten uitvoeren, dat is niet dienstbaar zijn. 
Wij zijn wel signalerend, adviserend en ondersteunen 
de scholen waar behoefte is. Maar als er tekorten 
dreigen, wet- en regelgeving verandert, zullen wij altijd 
de scholen op tijd informeren dat er actie nodig is. Dat 
mogen de collega’s op de scholen van ons verwachten.”

‘We kiezen voor 
korte lijnen met 
het onderwijs’

‘Wij signaleren, adviseren ‘Wij signaleren, adviseren 
en ondersteunenen ondersteunen
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In beweging langs In beweging langs 

Uitgeput!
VLEDDER | Strijk neer voor een Strijk neer voor een 
pauze bij Hoeve De Werkhorst, pauze bij Hoeve De Werkhorst, 
tussen Noordwolde en Vledder. tussen Noordwolde en Vledder. 
Let op de authentieke waterput: Let op de authentieke waterput: 
prachtig gerestaureerd door leer-prachtig gerestaureerd door leer-
lingen van SG Eekeringe.lingen van SG Eekeringe.

Fitness op muziek
OOSTERWOLDE | Een groep 
collega’s van het Stellingwerf 
College fitnesst op muziek 
onder leiding van Yalou 
Kikstra.Dwars door het werkgebied van Simant loopt het 

Stellingenpad, wandelroute van het jaar 2023! En ter-
echt: je wandelt door het prachtige, kleinschalige 

landschap van de Stellingwerven waar onze 
leerlingen wonen. Wij van Simant blijken 

best een sportieve club te zijn. En wie 
weet kunnen we etappes van het 

Stellingenpad samen lopen. 
Doe je ook mee?

Vrijdag sportdag!
STEENWIJK | Medewerkers 
en leerlingen van de RSG sporten 
op vrijdagmiddag samen. Deze activiteiten 
worden georganiseerd door leerlingen van 
de sportcommissie onder leiding van 
collega Dick Krommenhoek.

LiCoRun
WOLVEGA | Elk jaar rennen 
collega's mee met de LiCo-
Run. Dat is vergelijkbaar met 
IRun2BFit in Steenwijk. Samen 
met leerlingen lopen ze de 5 
kilometer.

het Stellingenpad

Scan de QR-codeScan de QR-code
voor de routevoor de route


